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امام حسين)ع(: 
شكر تو بر نعمت گذشته، زمينه ساز 

نعمت آینده است. 

)نزه�ه الناظ�ر و تنبي�ه الخاط�ر 
ص80(

موزههنرهايمعاصربازگشاييميشود
موزه هنرهاي معاصر ته�ران كه به دليل آنچه »فضاس�ازي و 
آماده سازي نمایشگاه  جدید« عنوان شد، از دوم دي ماه تعطيل 
ش�ده بود، با نمایش آثار اعتراضي و انقلابي در نمایش�گاهي 
با عن�وان »آین�ه در آین�ه« فعاليت خ�ود را از س�ر می گيرد. 
به گزارش ايسنا، احسان آقايي، رئیس موزه هنرهاي معاصر تهران 
گفت: نمايشگاه »آينه در آينه«، مجموعه نمايشگاه هايي است كه 
از هم افزايي گنجینه موزه هنره��اي معاصر و گنجینه آثار انقلابي 
كش��ور چون باغ نگارس��تان، حوزه هنري و انجمن عكاسان دفاع 
مقدس كشور تشكیل مي شود. نمايشگاه »آينه در آينه« با حمايت 
جشنواره تجسمي فجر به دوره اي از هنر معاصر مي پردازد كه از هنر 
اعتراضي آغاز مي شود و به هنر انقلاب و جنگ مي پیوندد. سال ها 
بود موزه فكر تصمیم داشت يك نمايش��گاه آثار اعتراضي را از نگاه 
هنري برگزار كند. اين پروژه موزه براي جشنواره تجسمي جذاب 
بود و تصمیم گرفتند آن را حمايت كنند. اين نمايشگاه از هنرمندان 

مستقل آغاز و به هنرمندان انقلابي ختم مي شود. 
نمايش آثار منصفانه صورت گرفته است و از هیچ جا و هیچ نهادي براي 
نمايش دادن يا ندادن آثار هنرمندان به ما فش��اري وارد نشد و همه با 
اين جريان همراهي كردند. رويكرد جديد جش��نواره تجس��مي فجر 
بدون هیچ نگاه جانبدارانه اي پژوهشي است و از نگاه هاي پژوهشي كه 
متناسب با روند فعالیت آنهاست، حمايت مي كند. كیانوش معتقدي، 
نمايشگاه گردان نمايشگاه »آينه در آينه« نیز بیان داشت: بیش از نیمي 
از آثار هنرمنداني كه در اين دوره و اين بازه كار كرده اند، براي اولین بار به 
نمايش گذاشته مي شوند. ما اين شانس را داريم كه نمونه هاي فوق العاده 
بي نظی��ري را از گنجینه موزه هنرهاي معاصر بعد از 40س��ال در اين 
نمايشگاه ارائه كنیم كه روايت خیلي مهمي از نقاشي ايران از يك مقطع 

تاريخي است كه با يك نوع اكسپرسیونیسم روايي همراه است.

    خبر

حكيمه ابوالقاسمي     مستند

همراه با دوازدهمين جشنواره عمار
»بهرنگمريم«روايتجهاددردلكرونا

روايت مستند »به رنگ مريم« در وهله اول روايت جهاد است؛ روايت 
انسان هاي جهادگري كه همان روزهاي اول كرونا با همه سختي ها و 

مشقت هايش، در خط مقدم جبهه مبارزه مي كردند. 
اولي جراح است و تنها جراح بیمارس��تان اطفال در دوران كرونا، 
دومي رزيدنت بیهوشي است و مادر دو بچه، ديگري هم دانشجوي 
طلبه اي است كه همه تلاشش رفع خستگي كادر درمان و كم كردن 
بار مسئولیت از روي دوششان است. او حاضر است هر كمكي در 

بیمارستان بكند، از كارهاي خدماتي گرفته تا گرفتن آبمیوه. 
اين سه جهادگر نماينده سه قشر در مبارزه با كرونا هستند و چقدر 
خوب هر كدام در جاي خود، بهترين و باكیفیت ترين كاري را كه 
از دستشان برمي آيد انجام مي دهند. با بیماران همدلي مي كنند، 
امید مي دهند و لبخند به لب ها مي آورند. اين سه نفر اما يك نقطه 
مشترك دارند. شجره خانواده؛ خانواده اي كه هم شهید دارد، هم 
جهادگر. هم متخصص بیهوشي، هم متخصص اطفال. پدر و مادر 
خانواده هم عالم ديني هستند كه همچون ستوني محكم، فرزندان 
به گرد آنها جمع مي شوند. مستند درباره خانواده اي ساخته شده كه 
از لبنان تا عراق و ايران روي محور مقاومت هجرت داشته، سختي 
كشیده، شهید داده و در نهايت كمك يار نفس كشیدن ايرانیان شده 
است؛ پزشكاني كه در روزهاي سخت كرونايي مرهم مردم بودند. 

جهاد و جهادگر هر كجا باشد، تكلیفش مشخص است؛ لبنان، عراق 
يا ايران. پزشك و جهادگر و رزمنده هم وقتي اصل شجره طیبه در 
طیبات سیر كند، فرع آن میوه هاي شیريني خواهد داد كه همگان 
از طعم آن خواهند چشید. اگر درباره اين مستند به انتخاب موضوع 
بسنده كنیم، به  راستي ارزش ديدن دارد. تیم فني سازنده، زحمت 
زيادي در پیداكردن سوژه كشیده و البته چه زيبا به تصوير كشیده 
شده است. مستند ابتدا از آسمان شروع مي شود: »فرعها في السما« 
و بدون هیچ معطلي وارد شجره )خانواده( مي شود. با محوريت قرار 
دادن مريم، دختر خانواده، ساير اعضا با هنرمندي خاصي نمايش 
داده مي شوند. انتخاب زبان س��اده براي ارائه محتوايي ارزشمند، 
صداگذاري ابتدايي فیلم و سیاس��ت انتقال س��ريع مطالب كه در 
سراسر اثر مشاهده مي شود، خیلي سريع ذهن بیننده را به سمت 

بزرگ ترين معضل اجتماعي قرن اخیر معطوف مي سازد. 
سازندگان فیلم با طرح يك معما تا دقايق انتهايي، مخاطب را با خود 
همراه نموده و اين همراهي به  دلیل ارائه محتواهاي جديد، به شدت 
جذاب بوده و ذهن بیننده را تا انتهاي مستند درگیر مي كند. اين معما 
همان شجره و خانواده است و ارتباط اين افراد كه هر كدام به معني 
واقعي كلمه مي توانستند موضوعي مستقل براي مستندهاي متعدد 
محسوب شوند. در انتها هم اين حس به مخاطب القا مي شود كه بار 
ديگر به كل اثر حتي شده در ذهن خويش بنگرند و ارتباطات شرح 
داده شده را دوباره مرور كنند. اين اثر قطعاً ذهن مخاطب را تا مدت ها 
درگیر خواهد كرد، لیكن استفاده از جلوه هاي بصري بیشتر در ارائه 
اعضاي خانواده به خصوص شهید آنها، مي توانست اثري بي بديل بر 
جاي گذارد. ارزشمندي مستند، قطعاً مديون محتوا و موضوع مناسبي 
است كه انتخاب شده است اما عطش بیننده بعد از معرفي تأثیرگذار 
ولی چكشي و ضربه اي، پیوست فرهنگي را مي طلبد تا شخصیت هاي 

خانواده و بالاخص شهید خانواده را بیشتر معرفي كند.

   فرزین ماندگار
مجيد شاه حس�يني در نشستي در حاشيه 
دوازدهمين جش�نواره مردم�ي فيلم عمار 
گف�ت: م�ا س�ينما را دس�ت كم گرفته ایم 
و اینك�ه نداني�م از س�ينما چ�ه بخواهيم، 
ب�ه آف�ت مدی�ران تبدی�ل ش�ده اس�ت. 
به گزارش »ج��وان« مجید شاه حس��یني در 
حاش��یه دوازدهمین جش��نواره مردمي فیلم 
عمار در نشس��ت »س��ینما كلید پیش��رفت« 
گفت: ماجراي س��ینما و پیشرفت امري است 
كه به عنوان مقوله س��هل و ممتن��ع از آن نام 
برده مي ش��ود. از يك س��و در دوران مدرنیته 
به جهان معرفي ش��ده و عده اي وجه مدرن را 
سهل مي دانند. حال به چه اعتبار سینما را كلید 
پیش��رفت مي دانیم؟ آيا فقط اينكه از توسعه و 
ارزش هاي اجتماعي آن جامعه حرف مي زنیم، 

يعني پیشرفتي حاصل شده است؟
اين پژوهشگر سینما در ادامه درباره دوران هاي 
مختلف س��ینما در ايران عنوان كرد: »سینما 
در كش��ور ما يك جور كودك ناخواسته است 
كه پادشاه قاجار در دومین سفر خود به فرنگ 
سینما را ديد و پس��نديد و به كشور آورد. اين 
سینما اين قدر در حريم پادشاه قجر جا مانده 
كه حتي به خ��ود زحمت نمي دهد از پش��ت 
ديوارهاي گلس��تان به میدان توپخانه بیايد و 
چرخي بزند و داشتن چنین فريم هايي براي ما 
حسرت شده است. در حقیقت سینما به مردم 
و زندگي و الگوي زيست آنها عنايتي ندارد و در 

خدمت دربار است.« 
   سينماي سفارتخانه اي 

شاه حس��ینی به س��ويه ديگری از سینما هم 
پرداخت: »يك سويه ديگر سینما، سینماي 
س��فارتخانه اي اس��ت. بعد از تولد سینماي 
نخستین به وساطت سفارتخانه ها، پرده هاي 
سینما به قهوه خانه ها آمد و چون مردم زبان 
نمي دانس��تند، نقالاني گم��ارده بودند براي 
مردمي كه اكث��راً زبان نمي دانس��تند، براي 
اثناي فیلم حرف مي زدند و توضیح مي دادند 
و  در اين نوع سینما دو نوع مستند مشهور با 
دو شعار پاياني و متفاوت زنده  باد ژاپن، زنده 
باد روسیه را مردم نظاره مي كردند. متأسفانه 
ما در قحطي ب��زرگ ۱۲96 در ايران كه يك 
هولوكاست ناجوانمردانه بود، حتي يك فريم 
از اين واقعه دردناك و تاريخي نداريم. اين در 

حالي است كه اگر ما سینماي ملي داشتیم، 
لابد كساني اين واقعه را ثبت مي كردند، پس 
ما جز سینماي درباري و سینماي سفارتي به 

گرايش سومي نمي رسیم.« 
   چالش هاي سينماي ملي 

شاه حس��ینی س��پس به چالش ه��ای عمده 
س��ینمای ايران پرداخت: »تا سال ها حرفي از 
گرايش مس��تقل سینما نیس��ت. تجربه هايي 
بوده اما س��ینماي ملي نیستند. هر چه هست 
خرده فرهنگ ه��اي مختلف اس��ت ام��ا از دل 
جامعه برنیامده اند. اين سینما به شدت توسط 
دس��تگاه ممیزي پهلوي كنترل مي شد، حتي 
فیلم هايي كه در آن سوي مرزها ساخته مي شد 
از اين ممیزي در امان نبود و بارزترين نمونه آن، 
فیلم »دختر لر« است كه چند تغییر داشت و 
فیلمساز ملزم شد در فیلم به ايران ديروز و ايران 
امروز تأكید كند. ممیز ه��ا گفتند بايد ابتداي 
فیلم به قاجار نسبت داده شود و قسمت دوم را 
كه به ايران برمي گردند و مملكت بهشت برين 
است به دوران پهلوي نسبت دهند. سینما در 
آن زمان در ش��هرباني ممیزي مي شد و حتي 
به اندازه اي ارزش نداش��ت كه به اداره فرهنگ 
برود. همه آنچه به آن سینماي ايران مي گويند 
از ۱3۲7 شروع شده است و شروع ضعیفي هم 
داشت، حتي نسخه اي از فیلم هاي آن زمان در 
دست نیس��ت. همان فیلم ها هم الگوي خیلي 
جدي س��ینماي هند، مصر و عرب��ي بودند و 
جاي فرهنگ ايران��ي در آن خالي اس��ت چه 
برس��د به پیش��رفت. همین الان كم نیستند 
كه مي گويند، چه كس��ي گفته سینما فراتر از 
كالاست. مي گويند فیلم روي پرده مثل همان 
ساندويچي اس��ت كه خورده مي شود. سینما 
سینماس��ت. ش��ما پول مي دهی��د و مي رويد 
فیلم��ي مي بینی��د و برمي گردي��د و تمام. در 

حقیقت، سینما پديده اي است كه در ذات خود 
ايده پردازي دارد، اگر فیلمسازان از خود ايده اي 
نداشته باشند، از فرد ديگر ايده مي گیرند و آن را 
مي سازند. سینما گران تر از آن است كه حديث 
نفس فیلمساز باشد. جنس س��ینما هنر ناب 
نیست، هنر متكثر است. سینما وجه رسانه اي و 
مدياي بسیار جدي اي دارد و در وجه مدياست 
كه مي تواند جامعه پر از ناامیدي را ققنوس وار 
به ساحل امید برساند و توقع زيادي نیست كه 
سینما در وجه مديا و رسانه نقش آفريني كند. 
اگر به برخي فیلمس��ازان برنمي خورد- چون 
آنها تكنیسین هستند- س��ینما ابزاري است 
براي مديريت شدن، اين طور نیست كه فیلم 
راه خودش را برود. اين پرسش هم قابل طرح 
اس��ت كه آيا فیلم ها را كارگردانان مي سازند و 
آنها صاحب فیلم هس��تند؟ در حقیقت سینما 

افكار عمومي را هم مديريت مي كند.« 
   سينما نوعي جراحي روح است 

اين پژوهشگر سینما معتقد است سینما را در 
ايران اشتباهی و دست كم گرفته اند: »همین 
شما در سینما خودخواس��ته از جهان واقعي 
به جهان مجازي وارد مي شويد. سینما نوعي 
جراحي روح است و سؤال اين است كه آيا اين 
سینما مي تواند كلید پیشرفت باشد؟ بله. اما 
اينكه چه كسي جراح و تیم جراحي چه كساني 
هستند، بسیار مهم است. ما براي جراحي يك 
عزيز خانواده، همه دنبال بهترين تیم جراحي 
هستیم. حال سینما، جراحي جمعي است و 
ما به بیهوش��ي جمعي مي رويم و انسان قبل 
و بعد از تماش��اي فیلم، باهم ف��رق مي كند. 
انس��ان ها مي توانند بعد از خلس��ه تماش��اي 
فیلم و ورود به عالم مجاز فیل��م، آدم هايي با 
خوش بیني معق��ول، ب��ا اعتمادبه نفس و پر 
از امید و مس��ئولیت پذير ش��وند. اگر در يك 
جامعه اي بگويند س��ینما يك حق اس��ت نه 
تكلیف، آن جامعه دچار مش��كلاتي مي شود، 
پس پربیراه نیست كه از سینماگران بخواهیم 
به تكالیفي عمل كنند، ضمن اينكه در كشور 
ما هنوز كیلومترها فاصله وجود دارد تا سینما 
يك صنف ش��ود، هر صنفي بايد دخل و خرج 
خود را دربیاورد و مالیات بدهد اما در سینماي 
ايران اينگونه نیست. سینما را به صنف تقلیل 
ندهیم. كدام صنف را مي شناسید، اصحاب آن 
سلبريتي و در زمره مشاهیر باشند؟ سلبريتي و 
مشهور بودن يعني رسانه ديگر! پشت چه پنهان 
مي شويد؟ چون رسانه ايد و مسئولیت اجتماعي 
داريد. در اين اثنا، حتماً حرف اصلي با مسئولان 
سینماس��ت. اگ��ر س��ینما را با مس��تندهاي 
درون ارگاني و  درون س��ازماني اشتباه گرفتند 
و سینماگران فكر كردند س��ینما ابزار نمايش 
نقص و سیاهي ها و تباهي اس��ت تا مسئولان 
ببینند و  درصدد رفع مش��كلات بربیايند، اين 
فاجعه است. اما ما سینما را دست كم گرفته ايم 
و اينكه ندانیم از س��ینما چه بخواهیم به آفت 
مديران تبديل شده است، البته در كنار آن بايد 
ديد حوائج سینما نیز چیست. ان شاءالله مديران 
درصدد اين پاسخ ها بربیايند چراكه امروز اين 

افراد مسئولند.«

مجيد شاه حسيني در دوازدهمين جشنواره »عمار«:

سینمایماازپشتديواركاخگلستان
بیروننیامد!

سينما وجه رسانه اي و مدیاي بسيار جدي اي دارد و در وجه مدیاست كه مي تواند جامعه پر از نااميدي را 
ققنوس وار به ساحل اميد برساند

ما براي جراحي يك عزيز خانواده، 
همه دنبال بهتري��ن تيم جراحي 
هس��تيم. حال س��ينما، جراحي 
جمعي اس��ت و م��ا به بيهوش��ي 
جمعي مي رويم و انسان قبل و بعد 
از تماشاي فيلم، باهم فرق مي كند

   فجر

     نقد فيلم

مدیر روابط عمومي چهلمين جشنواره فيلم فجر:

فرش قرمز جشنواره را در حد »فشن شو« پایين مي آورد
    محمد صادقي

چهلمي�ن جش�نواره فيل�م فجر مراس�م ف�رش قرم�ز نخواهد 
داشت تا از ش�باهت آن به جش�نواره هاي خارجي كاسته شود. 
چند س��الي بود مراس��م فرش قرمز به عنوان يك��ي از اجزاي فرعي 
جش��نواره فیلم فجر ش��ناخته ش��ده بود و اجراي آن پیش از اكران 
فیلم ها متداول بود. اكنون مديريت جديد سازمان سینمايي كه متولي 
برگزاري چهلمین جشنواره فیلم فجر اس��ت، با حذف »فرش قرمز« 
اولین قدم را براي تمايز دوره چهلم با س��نوات قبل��ي برگزاري فیلم 
فجر آغاز كرده است. يزدان عش��یري، مدير روابط عمومي جشنواره 
فیلم فجر در اين خصوص مي گويد: »در دوره هاي گذشته جشنواره 
فیلم فجر، بخشي با عنوان »فرش قرمز« در جشنواره برگزار مي شد كه 
متأسفانه اين بخش سرمنشأ حاشیه ها و الگودهي هاي غلط در جامعه 
بود، به نوعي كاريكاتوري تقلیدي از الگوي جشنواره هاي اروپايي بود 
كه نیاز به بازنگري و كامل تر و هدفمندترشدن داشت. اين بخش در 
طول ادوار گذشته متن جشنواره يعني نمايش فیلم و نفس برگزاري 
رويداد را به حاشیه می برد و بعضاً اين جشنواره فرهنگي را به اندازه يك 
فشن شو لاكچري پايین مي آورد. قصد ما عبور از اين سطحي نگري ها 
و حاشیه هاست تا بلكه بتوانیم به متن جش��نواره و ارتقاي آن بیشتر 
نزديك شويم. اساس��اً، موضوع حذف نیس��ت بلكه كاربردي سازي و 

تقويت هويت بصري و فرهنگي جشنواره است.«
عشیري مي افزايد: »اهمیت برگزاری جش��نواره فیلم فجر به سرمايه 
فرهنگي و اجتماعي اين رويداد اس��ت. نبايد باعث كمرنگ شدن اين 
س��رمايه اجتماعي ش��ويم و چهره يك رخداد زرد و حاش��یه اي به آن 
ببخشیم.« مدير روايط عمومي جش��نواره فیلم فجر پیرامون تغییرات 

بصري اين دوره از جشنواره توضیح داد: »امسال از ايده هاي علي وزيريان، 
هنرمند برجسته كشورمان استفاده مي كنیم و سعي شده است هويت 
بصري، رنگ بندي و معماري جشنواره فیلم فجر به فرهنگ و هنر ايران 
نزديك تر شود.« برخي گمانه زني ها درباره برگزاري مراسم فرش قرمز، 
اين گونه بود كه اين دوره معناي حذف فرش قرمز، يعني انتخاب يك 
رنگ ديگر براي فرش��ي كه زير پاي عوامل فیلم گسترده مي شود! اين 
اشتباهي بود كه عش��یري درباره آن توضیح داد و تأكید كرد: منظور از 
حذف فرش قرمز اين است كه به طور كل اين بحث حاشیه اي از جشنواره 
كنار گذاشته شود و صحبت هايي درباره اينكه »فرش فیروزه اي« قرار 
است پهن شود، رد مي شود. چهلمین جشنواره فیلم فجر دريچه ورود اين 
جشنواره به دهه پنجم از فعالیت خود مي تواند شروعي باشد براي ايجاد 
يك جشنواره با رويكرد هاي فرهنگي برخاسته از خواسته هاي جمهوري 
اسلامي در حوزه هنر سینما و همچنین برخورداري از فرهنگي ايران- 
اسلامي به جاي سبك و سیاق غربي جشنواره هاي فیلم، امید است در 

سال هاي آينده اين رويكرد بیشتر جلوه كند.

    افشين عليار 
زماني كه فیلم »حكم تجديدنظر« شروع مي شود از ديدن 
يك پلان تا شكل چیدمان يك سكانس كه اساساً ربطي به 
میزانسن ندارد، مشخص اس��ت اين اثر نمي تواند يك فیلم 

سینمايي با حداقل استانداردهاي سینماي ايران باشد. 
كارگردان فیلم محمدامین كريم پور اس��ت ك��ه از دنیاي 
مجازي آمده و كوشیده با س��رمايه اي كه داشته است يك 
فیلم سینمايي بسازد. او شايد دغدغه اين موضوع را داشته 
يا فكر مي كرده است با ساختن فیلم مي تواند اعتبار هنري 
بیشتري داشته باش��د اما قطعاً انتخابش اشتباه بوده است 
چراكه سینما با كسي شوخي ندارد. نماي نادرست و زواياي 
غلط، نابلدي فیلمساز را روي پرده سینما لو مي دهد. فیلم 
حكم تجديدنظر ف��ارغ از متن و اجراي قاب��ل تحمل براي 
مخاطب يك شبه فیلم تیكه و پاره اس��ت كه نه اولش و نه 
آخرش معلوم نیست، متن آن كپي دست چندمي است كه 
از فیلمفارسي هاي دوزاري دهه40 مي آيد و مسئله  به روزي 
كه آقاي كارگردان خواسته به آن برسد، آنقدر نارس و عقیم 
است كه كاركردي ندارد. نوشتن درباره اين فیلم ربطي به 
تحلیل حرفه اي ندارد چراكه اساساً نمي شود چنین اثري را 
تجزيه و تحلیل كرد. دوربین روي دست آنقدر لرزش هاي 
بي مورد دارد كه نشان مي دهد كارگردان تسلطي به نماها 
و زواياي دوربین ن��دارد. وقتي دو نف��ر ديالوگ مي گويند، 
دوربین جاي خود را نمي شناس��د و كارگردان فرق لانگ و 
مديوم يا تقطیع را نمي داند، وقتي حركت دوربین به دلخواه 
كارگردان است و او هیچ پايبندي به رعايت چارچوب ديد 
بصري ندارد، چه چیزي را مي ش��ود تحلیل كرد؟ اگر چند 
بازيگر مع��روف اين فیل��م را )غیر از همايون ارش��ادي كه 
مدت هاس��ت نمي تواند بازي كند( ح��ذف كنیم و به جاي 
آنها از نابازيگر استفاده كنیم، اين فیلم هیچ چیزي ندارد. به 
نظر مي رسد كارگردان جوان بهتر بود چند ترم كلاس هاي 
انجمن سینماي جوانان را مي گذراند و بعد سراغ كارگرداني 
آن هم سینما مي آمد. زماني كه كارگردان زواياي دوربین 
را نشناسد، دوربین روي دست مي تواند نابلدي او را مخفي 
نگه دارد اما بي ثبات بودن دوربین از ندانس��تن فن سینما 
مي آيد و لرزش شديد دوربین هم ربطي به التهاب متن ندارد 
چراكه اينجا متني در كار نیست، يعني فیلمنامه بر اساس 
موقعیت هاي لحظه اي شكل مي گیرد كه درباره سايت هاي 

شرط بندي است و مادري كه فكر مي كند پسرش معصوم 
است اما در پايان مي فهمد اش��تباه كرده و دست به كشتن 
پسرش كه در كماست، مي زند. چطور ممكن است مادري 
چنین كاري انجام بدهد؟ يك س��اعت و ۲0دقیقه از فیلم 
مي گذرد، تازه متوجه جابه جايي لیدا و لادن مي ش��ويم و 
مادر چه راح��ت حرف هاي لادن را قب��ول مي كند، اين نه 
نتیجه گیري اس��ت و نه گره گش��ايي چراك��ه فیلمنامه اي 
در كار نیست، شخصیت ها معرفي نمي ش��وند، نمي دانیم 
دلیل جدايي مادر چه بوده و ارتباط مادر با رئیس ش��ركت 
نامعلوم اس��ت. اين چرايي هاي بي مورد كه از طرح مي آيد 
نه فیلمنامه، نمي تواند به اجرا برس��د، به همین دلیل هیچ 
كنشي در شكل گیري درام به  وجود نمي آيد و حتي علاقه 
كريم پور به پیچیدگي روايي كار نمي كند و تمامي آنچه بايد 
مخاطب ببیند، به ديالوگ گويي ارجاع داده مي شود، يعني 
میزان و عمق روابط میان آرش و لادن ش��كل نمي گیرد يا 
اينكه كاركرد بیماري قلبي دختر مشخص نمي شود. فیلم 
حكم تجديدنظر الكن و خام دستانه است، مي توانست فیلم 
كوتاه و محلي براي آزمون و خطاي كريم پور باشد اما زماني 
كه فیلم بلند است، بايد مختصات ساختاري آن با الگوهاي 
حداقلي منطبق باشد ولي در اين فیلم شاهد اتصال بي ربط 
اجرايي و محتوايي هستیم. به نظر مي رسد مرتضي غفوري 
به عنوان فیلمبردار تلاش هاي زيادي انجام داده اما نتیجه 
كار بي ثمر بوده، ژاله صامتي تنها نكته فیلم است اما او همان 
بازي همیشگي اش را دارد و ساير بازي ها قابل قبول نیست 
كه قطعاً به دلیل ضعف كارگرداني است. كريم پور از دنیاي 
مجازي مي آيد، او اينفلوئنسر بوده، الان هم است اما اگر قصد 
دارد سینما را ادامه بدهد، بهتر است تجربه هاي بیشتري از 

راه آموزش كسب كند. 

     موسيقي

وزیر ارشاد در دیدار با هنرمندان و فعالان موسيقي پاپ مطرح كرد 

جامه عمل پوشاندن بر وعده هاي موسيقایي

وزیر فرهنگ و ارش�اد اسلامي در دیداري مس�تقيم با جمعي 
از خوانندگان، تهيه كنن�دگان و فعالان عرصه موس�يقي پاپ 
كشورمان ضمن ش�نيدن برخي دغدغه ها و مشكلات آنها در 
این حوزه قول داد مطالبات و مش�كلات این صنف را پيگيري 
كند و به تصميمات برآمده از این جلسات جامه عمل بپوشاند. 
ديدار محمدمهدي اس��ماعیلي، وزير فرهنگ و ارش��اد اسلامي با 
برخي تهیه كنندگان، هنرمندان و دس��ت اندركاران موسیقي پاپ 
كشورمان در نوع خودش اولین جلسه طي چهار دهه اخیر محسوب 
مي شود كه در آن عالي ترين مقام اجرايي در حوزه فرهنگي و هنري 
كشورمان تلاش كرد گوش شنوايي براي اهالي موسیقي در جهت 
بیان ديدگاه ها و دغدغه هايشان باشد؛ اتفاق مباركي كه در صورت 
استمرار آن مي توانیم به حل مسائل و مشكلات پیش روي اين حوزه 
از موسیقي و نیز حركت به سمت برنامه هاي راهبردي موسیقايي 

كشور امیدوارتر باشیم. 
محمدحسین توتونچیان، تهیه كننده موس��یقي به عنوان يكي از 

حاضران در اين جلس��ه در مورد اين حركت بي سابقه مي گويد: ما 
براي اولین بار شاهد ديدار رودرروي هنرمندان با وزير ارشاد و رخداد 
گفتمان با وزير وزارتخانه متبوع خودمان بوديم. ديدار هر چند كوتاه 
بود اما به همه افراد حاضر در جلس��ه فرصت داده ش��د دغدغه ها، 
مشكلات و مسائلشان را مطرح كنند. آقاي وزير نیز تمام مسائل و 
موارد مطروحه توسط حاضران را يادداشت كرد و براي مرتفع كردن 
مشكلات هنرمندان قول مساعد داد و شخصي را به عنوان مسئول 
مشكلات و دغدغه هاي هنرمندان و تهیه كنندگان حوزه موسیقي 
پاپ گم��ارد. از همه بهتر و مهم ت��ر اينكه قول مس��اعدت داد اين 
ديدار همواره ادامه داشته باشد و بتواند مسائلي را كه خوانندگان و 

تهیه كنندگان مطرح كردند، پیگیري و مرتفع كند. 
توتونچیان مي افزاي��د: برخي خوانن��دگان و تهیه كنندگان موانع 
و مش��كلاتي را كه تمام صنف موس��یقي با آن دس��ت و پنجه نرم 
مي كنند، عنوان كردن��د و آقاي وزير قول داد در جلس��ات بعدي 
مطالبات و مش��كلات اين صنف را پیگیري كن��د و به تصمیمات 
برآمده از اين جلس��ات جامه عمل بپوش��اند. محم��د حاتم پور از 
تهیه كنندگان عرصه موسیقي پاپ نیز درباره اين ديدار مي گويد: 
اين براي ما بسیار ارزشمند بود كه در جلسه يادشده تهیه كنندگان 
و اهالي موس��یقي مي توانس��تند به ص��ورت مس��تقیم مباحث و 
مشكلاتي را كه با آن دس��ت و پنجه نرم مي كنند با يك مقام عالي 
در می��ان بگذارند. آقاي وزير تلاش داش��ت گوش ش��نوايي براي 
اهالي موس��یقي در جهت بیان ديدگاه ها و دغدغه هايشان باشد. 
خوشبختانه اين فرصت خوبي بود كه ما بتوانیم بسیاري از مشكلات 

و مسائل را با آقاي وزير در میان بگذاريم.

»حكم تجدیدنظر« و این همه نابلدي 
  سينما با كسي شوخي ندارد، نماي نادرست و زوایاي غلط

نابلدي فيلمساز را روي پرده سينما لو مي دهد

      تلویزیون

»دیدار« با شاعر غيرایراني عاشق انقلاب 
جدیدتری�ن قس�مت از برنام�ه تلویزیون�ي »ب�ه اضاف�ه مس�تند« 
روایت�ي از زندگ�ي و فعالي�ت ادبي »اكرام ش�اه« ش�اعر پارس�ي گوي 
پاكس�تاني اس�ت كه در دیدار ش�اعران با رهبر انقلاب حضور داش�ت. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي شبكه مستند، پنجاهمین قسمت 
از برنامه تلويزيوني »به اضافه مس��تند« با پخش و بررسي مستند »ديدار« به 

كارگرداني احمد جان میرزايي روي آنتن شبكه مستند مي رود. 
مجموعه مستند »ديدار« به زندگي و فعالیت هاي ادبي هفت شاعر پارسي گوي 
غیرايران��ي نخبه مي پردازد ك��ه در ديدار ب��ا مقام معظم رهبري در جلس��ه 
ش��عرخواني نیمه ماه مبارك رمضان حضور داش��تند. يكي از قس��مت هاي 
اين مجموعه به يك عمر فعالیت ادبي و زندگي »اكرام ش��اه« ش��اعر مشهور 
پارسي گوي پاكستاني مي پردازد. دكتر س��یدمحمد اكرم، معروف به »اكرام 
شاه«، شاعر پارسي گو و استاد دانش��گاه پنجاب پاكستان است. او متخلص به 
»اكرام« است و اشعار زيادي به زبان پارسي منتشر كرده است. مستند »ديدار« 
كه در كشور پاكستان فیلمبرداري شده اس��ت، پرتره اي از زندگي او را روايت 
كرده است. در اين قسمت و پس از پخش مس��تند، میز كارشناسي برنامه با 
حضور ولید اقبال، نوه علامه اقبال لاهوري برگزار مي ش��ود و او درباره ش��عر 

پارسي در كشورهاي هند و پاكستان صحبت مي كند.
»به اضافه مستند«، مجموعه برنامه تلويزيوني شبكه مستند است كه به پخش 
مس��تندهاي ديده نش��ده داخلي و خارجي در تلويزيون و بحث كارشناس��ي 
پیرامون موضوع مستند مي پردازد. اين برنامه با اجراي امین قدمي، كارگرداني 
محس��ن كريمی��ان و تهیه كنندگي ياس��ر فري��ادرس با آيتم ه��اي مختلف 

سه شنبه هاي هر هفته ساعت۲0 روي آنتن شبكه مستند مي رود.


